
0dsted/Jerlev Lokalräds ärsberetning2024

I ärsberetningen pä sidste ärs generalforsamling, gavjeg udtrykfor, at vi i lokalrädet synes, 
at vi manglede en mere overordnet plan for udviklingen af vores omräde. Vi onskede os en 
mere struktureret ramme for, hvilke aktiviteter og tiltag, vi som omräde skal arbejde med for 
at göre Jerlev / 0dsted til et endnu bedre sted at bo.

Lokalrädet var, som jegogsä orienterede om, i gang med etsamarbejde med Vejle Kommune 
om en säkaldt Landsbyvision.

I februar 2024 blev der, som led i udarbejdelse af denne landsbyvision, afholdt et borger- 
mode i Brunmosehallen. Ca. 80 borgerefra 0dsted og Jerlev deltog. Her fortalte deltagerne, 
hvad de synes er godt ved vores omräde og kom med onsker og ideer til yderligere udvikling.

Det var ogsä muligt efterfolgende at kommentere pä de indkommende onsker og ideer samt 
komme med yderligere forslagvia Vejle Kommunes hjemmeside.

De indkomne forslag ogonsker er efterfolgende blevet grupperet i 3 overordnede udviklings- 
retninger. Omräderne er 1) Faellesskabet- med plads til alle 2) Infrastruktur og kollektiv trafik 
og sluttelig 3) Byudvikling og naturforbedring.

Sammen med Vejle Kommune inviterer vi nu til et opfolgende borgermode, hvor landsby- 
visionen vil blive praesenteret. Modet er ved at blive planlagt, sä hold oje med Facebook og 
lokalrädets hjemmeside. Her bliver modet annonceret sä I ved, hvornär I saette et stört kryds 
i kalenderen.

Efter modet vil landsbysvisionen blive praesenteret for - og forhäbentligt godkendt - i byrädet.

I Lokalrädet planlaegger vi at tage fat i nogle af de indkomne ideer og arbejde for, at de bliver 
gjort tilvirkelighed. En opgave som vi oplever er blevet lidt lettere nu, hvor vi har et mere klart 
billede af, hvad I - vores naboer- synes er vigtigt, og hvad vi som omräde eftersporger. Vi 
forventer ogsä, at processen i forhold til Vejle Kommune vil blive lidt lettere i og med, at vi har 
et faelles stästed ogforstäelse for omrädets udvikling.

Jeg vil lige naevne, at Vejle Kommune i ojeblikket ogsä arbejder med en ny kommuneplan for 
Perioden 2025-2037. Vi har i lokalrädet haft mulighed for at kigge udkastet til kommuneplan 
igennem og derved sikret os, at den ikke stär i vejen for nogle af de initiativer, der kunne 
igangsaettes pä baggrund af landsbyvisionen. Det ser heldigvis pt. ikke ud til at vaere 
tilfseldet.
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Et eksempel pä et projekt, som kunne vaere udsprunget af vores landsbyvision, men hvor 
arbejdsgruppen bag projektet allerede var i gang, er etableringen af naturlegepladsen i 
0dsted.

En gruppe lokale sä et behov og har arbejdet härdt pä at fä deres ide til at blive til virkelighed. 
Og det er super dejligt at se, at det faktisk nu lykkes.

Foreningen bag projektet har vist, at det godt kan lade sig göre at traekke ressourcer til et 
relativt stört projekt ogsä i vores omräde. Samtidig har foreningen gjort sig mange erfaringer 
omkring det at söge penge fra fonde, virksomheder og kommunen. De har ogsä gjort sig 
erfaringer omkring tilladelser, forsikringer og alt papirarbejdet bag. Nogle erfaringer vi natur- 
ligvis vil prove at bygge pä, närvi skaltil at kigge pä projekterne i landsbyvisionen.

Vi glseder os til at se den fserdige naturlegeplads og vi er ikke i tvivl om, at det bliver en succes 
og at det vil vaere et stört aktiv i vores lokalomräde. Et stört tillykke til alle dem som har lagt 
det störe og härde arbejde i projektet.

Et andet stört projekt som har interesseret mange i vores lokalsamfund i 2024 og som har 
fundet sin afslutning her i starten af 2025, var den eventuelle etablering af fjernvarme i Nr. 
Vilstrup, Jerlev og 0dsted.

At dornme efter fremmodet pä de fysiske moder der har vseret, samt diskussionerne pä ikke 
mindst Facebook, sä har der vaeret mange meninger for og imod. I sidste ende sä endte 
tilslutningen til fjernvarme langt under de kraevede 60% (35,6%) og Trefor gär derfor ikke 
videre med projektet.

Jeg tror, at der er mange, der som jeg lidt tsenker ”hvad gor vi sä?”. Pt ved jeg det ikke, men vi 
mä se när "stovet har lagt sig lidt”, om der dukker noget op hen over sommeren.

Et andet varmt samtaleemne i vores lokalomräde er grusgraven mellem Jerlev og 0dsted. 
Arbejdet i grusgraven naermer sig sin afslutning - og hvad skal der sä ske med det knapt 49 
hektar störe omräde.

Lokalrädet har tidligere vaeret i kontakt med ejer Palle Stäl herom. Det ser nu ud til, at der 
endelig kommer en afklaring pä grusgravens fremtid. Vejle Kommune arbejder pt. pä en 
lokalplan, der skalgive mulighed for at omrädet omdannes til et varieret naturlandskab med 
mulighed for aktiviteter som mountainbike, ridning, gäture og hundeluftning.

2



Selvom der vil gä nogle ar indtil omrädet er etableret, sä ser Lokalrädet med stör glaede pä, 
at der nu endelig kommer en afklaring pä anvendelsen. Specielt, at det bliver noget, som vil 
komme beboerne i bade Jerlev og 0dsted til gode.

Ved sidste generalforsamling trädte vores mangeärige medlem Bent Juhl ud af lokalomrädet.
I slutningen af 2024 fik vi desvaerre beskeden om, at Bent pludselig var afgäet ved doden. 
Bent var gennem mange är en meget stör drivkraft, ikke kun i lokalrädet, men ogsä i Jerlev 
Beboerforening Han var derfor pä mange mäder vaeret med til at ssette sit prseg pä lokal
omrädet og vi vil altid blive husket ham for sit störe arbejde og engagement for omrädet 
Jerlev/0dsted.

I lokalrädet vil vi prove at bsere dette engagement og onske om udvikling af vores lokal- 
omräde videre.

Og hvad skal äret 2025 sä bringe?

Det primaere fokus i Lokalrädets arbejde i 2025, vil vaere at fä igangsat et eller to projekter 
med afsaet i den forhäbentligt godkendte landsbyvision. Vi har endnu ikke lagt os fast pä, 
hvilke projekter det skal vaere, ogvi er naturligvis altid interesseret i input og ideerfra jer.

Et sekundaert- men vigtigt punkt pä Lokalrädets liste for 2025 vil vaere bysyn. Vejle kommune 
holder et ärligt bysyn sammen med borgerne i lokalomrädet. Her gennemgäs veje, skilte, 
gronne omräder mv. for eventuelle reparationer og forbedringer. Sädanne bysyn har vi de 
sidste är ogsä haft i bäde Jerlev og 0dsted.

En del af de punkter, som er blevet päpeget og diskuteret med Vejle Kommune er heldigvis 
blevet lest. Der er dog stadig nogle "haengepartier” som mangler en afklaring. Det er vigtigt 
for Lokalrädet, at vores 0dsted/Jerlevfungerer og ser ordentligt ud. Foroget opfplgning pä fra 
bysyn og punkter indmeldt til kommunen via ”giv et praj” vil derfor vaere et vigtigt punkt pä 
lokalrädets dagsorden for 2025.

Jeg skal i den forbindelse huske at sige, at der i april mäned, i lighed med tidligere är, vil der 
vaere forärsrengoring/affaldsindsamling i bäde 0dsted og Jerlev. Det er den 5. april og i 
0dsted er det lokalrädet, som stär bag og i Jerlev er det borgerforeningen, som arrangerer. I 
begge tilfaelde vil Lokalrädet gerne opfordre til, at man deltager.

Udviklingen af Jerlev og 0dsted kommer os alle til gavn. Gär I rundet med en god ide til at 
Projekt til gavn for lokalomrädet, men bare ikke heit ved hvordan man kommer videre, sä tag 
meget gerne kontakt til lokalrädet - vi hjaelper gerne med sparring og kontakter, som 
forhäbentlig kan bidrage med at saette skub i processen.
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Pä vores hjemmeside kan man finde Visionen for 0dsted/Jerlev Lokalräd. Visionen er at ”at 
skabe et blomstrende lokalsamfund med udvikling, aktiviteter ogfaellesskab”.

Med de tidligere naevnte aktiviteter og de projekter vi forventer at skulle arbejde med i 2025, 
mener vi i Lokalrädet, at vi arbejder efter denne Vision - og vi häber naturligvis, at I er enige 
heri.

Jeg vil gerne slutte beretningen med, pä vegne af Lokalrädet, at give en tak til alle de beboere 
i 0dsted/Jerlev, som har hjulpet med de projekter, de har vaeret i gang i 2024. Tak til Vejle 
Kommune for et godt og konstruktivt samarbejde i 2024. Vi ser frem til et ligesä godt 2025.

Hermed Lokalrädets beretningfor 2024.

4



Lokalridet for 0dsted Jerlev sogne
Regnskab for kalenderaret 2024 

CVR» 3154 7245

liridtegter?
Tilskud VeJIe Kommune kr. 10.000,00
Renteindt^gter kr. 93.91
Indtegter i alt kr. 10.093,91

Udglftec
lVi0der/generalfor. m.v. kr. 3.631,25
Granne Teams kr. 2.429,97
Gebyrer Mtd. Spk. kr. 500,00
Hjemmeside kr. 4.028.00
Udgifter 5 alt kr. 10.589,22

lndt®gter kr. 10.093.91
Ärets underskud kr. 495,31

Indestäende Middelf.Spk. kr. 41.774,34

Samiede aktiver kr. 41.774.34

Passgwerö 
Egenkapital primo 
Ärets underskud 
Egenkapital ultimo 
Samiede passiver

kr. 42.269,65 
kr. 495,31 
kr. 41.774,34
kr. 41.774.34

0dsted, den 20.2.2025

Knud Erik Laursen, Kasserer

Som revisor har vi gennemgäet regnskab. Mag og kontoudtog. Der var ingen bemaerkninger til 
gennemgangen.

0dsted, den %

. Xf/arfsm‘Vs
' Stiig Raahauge; Revisor Brian Therkelsen, Revisor


